
 

 

 

 

  Nieuwsbrief Bewonersgroep Energietransitie Kort Haarlem nr. 5 

We moeten de komende decennia stoppen met het gebruik van aardgas. De Bewonersgroep 

Energietransitie Kort Haarlem (BEKH) is er voor en door de bewoners om samen een duurzame en 

betaalbare energieoplossing te vinden waarmee de bewoners in onze eigen buurt worden ontzorgd. 

Samen met de gemeente en andere relevante partners onderzoeken we nu het opzetten van een 

warmtenet in onze buurt. Hierbij staat het vinden van een duurzame, betaalbare en leveringszekere 

oplossing centraal. Door ons juist als bewoners te verenigen kunnen we meepraten en meebeslissen 

over de oplossing die bij deze buurt en gemeenschap past. Wilt u zich ook actief inzetten? Meldt u dan 

aan via een e-mail naar bewonersgroep@energiecooperatiekorthaarlem.nl. 

 

Stand van zaken Projectgroep Warmtenet 

 

De eerste fase van het onderzoek van Witteveen+Bos laat zien dat de warmtenetvarianten 

TEA (warmtenet dat warmte uit afvalwater haalt) en TEO/WKO (warmtenet dat de warmte uit 

oppervlaktewater haalt in combinatie met een ondergrondse opslag van warmte in de zomer 

voor gebruik in de winter) financieel en qua risico’s niet veel van elkaar verschillen. Beide 

warmtenetvarianten zijn vooralsnog wel voordeliger dan de individuele warmtepomp, als de 

daarbij behorende isolatiekosten worden meegerekend.  

 

De Projectgroep heeft daarom aan de besturen van de belanghebbenden (Gemeente Gouda, 

Hoogheemraadschap Rijnmond, Woonpartners en de BEKH) voorgesteld beide 

warmtevarianten in de tweede fase nader te onderzoeken in plaats van één variant. Overleg 

van de besturen over dit voorstel en de benodigde extra kosten vindt pas begin december 

2024 plaats, omdat het moeilijk was een datum te plannen.  

 

Volgende bewonersbijeenkomst op dinsdagavond 14 januari 2025 

 

Tijdens de vorige bewonersbijeenkomst is aangekondigd dat een volgende bijeenkomst zou 

worden gehouden zodra de eerste fase van het onderzoek door Witteveen+Bos zou zijn 

afgerond. We willen echter eerst de uitkomst van het hiervoor genoemde overleg van de 

besturen afwachten. Daarom zal de volgende bewonersbijeenkomst pas begin volgend jaar 

plaatsvinden. Tijdens die bijeenkomst zullen wij u informeren over de uitkomsten en willen we 

met u van gedachten wisselen over het verdere verloop van dit project. Een aparte uitnodiging 

volgt nog! 
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Huiskamergesprekken 

 

Het onderzoek naar de waarde van een warmtenet voor onze buurt heeft weinig zin als u te 

zijner tijd niet het gevoel heeft dat u voldoende weet om er een gefundeerde mening over te 

kunnen vormen en uw keuze te bepalen. Daarom informeren wij u via nieuwsbrieven en 

bewonersbijeenkomsten. 

 

Huiskamergesprekken zijn een andere manier om met u in contact proberen te komen. We 

hebben die eerder genoemd, maar nu gaan ze daadwerkelijk van start: de eerste gesprekken 

zijn gepland! 

 

Wat is de opzet? 

 

In de buurt zijn overal kleine groepjes mensen die op de een of andere manier met elkaar 

verbonden zijn: buren met een goede relatie, WhatsApp-groepjes, mensen met dezelfde 

hobby of belangstelling. We hopen dat zo’n groepje van bijvoorbeeld zes tot acht personen bij 

een bewoner thuis een uur of iets langer bij elkaar kan komen om onder begeleiding van twee 

leden van de BEKH met elkaar te praten over wat ons op het gebied van energie in onze buurt 

bezighoudt: welke vragen er zijn, wat we het liefste zien gebeuren, waar we ons zorgen over 

maken en wat we samen kunnen doen. Geen vast programma dus en geen promotie voor het 

een of het ander, maar gewoon open met elkaar van gedachten wisselen, waarbij leden van 

de BEKH het gesprek een klein beetje zullen proberen te structureren. 

 

Wat verwachten we hiervan? 

 

Via deze huiskamergesprekken hopen we overzicht te krijgen over hoe er in de buurt gedacht 

wordt over dit onderwerp. We zullen de ervaringen op een bewonersbijeenkomst met u delen! 

 

Hoe verder? 

 

Eerlijk gezegd zijn we wel een beetje gespannen hoe het gaat lopen (we zijn tenslotte 

vrijwilligers en geen professionele interviewers).Tegelijkertijd zijn we ook enthousiast en 

kunnen de gesprekken ons nieuwe energie geven.  

 

Wilt u meedoen aan een gesprek, gastheer/vrouw zijn, stuur dan een e-mail naar 

bewonersgroep@energiecooperatiekorthaarlem.nl. We horen het ook graag als u wel wilt, 

maar bedenkingen heeft die wij misschien kunnen oplossen. 
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Column van Fokke: Tegenslag of toch meevaller? 

 
Fokke Goudswaard is de initiatiefnemer van het warmtenetplan in onze wijk en was voor en na zijn pensionering 

actief in de energiesector. Nu is hij vanaf de zijlijn nog betrokken bij het warmtenetplan.  

 

Prijzenslag 

 

Dit is een goed moment om iets te schrijven over warmtetarieven en dus ook over gas- en 

elektriciteitstarieven en over energiebelastingen. Een goed moment, want: 

- Er lopen talloze acties om van energieleverancier te wisselen of om een ander type contract 

af te sluiten. 

- Er is onduidelijkheid over de terugleveringskosten van elektriciteit en beëindiging van de 

mogelijkheid van saldering van de opbrengst van zonnepanelen. 

- Een groeiend aantal consumenten gaat méér elektriciteit gebruiken om minder aardgas te 

gebruiken. 

- Men voorziet op de wereldmarkt een overschot van olie met kans op energieprijsdaling. Aan 

de andere kant kunnen globale spanningen zo maar weer tot prijsstijging leiden. 

- Volgend jaar zal Gemeente Gouda duidelijk moeten maken wat in de warmtetransitie moet 

worden verstaan onder ‘betrouwbare, duurzame en betaalbare alternatieven’ voor de 

aardgaslevering. 

- Binnenkort start de parlementaire behandeling van de nieuwe Wet Collectieve Warmte. 

- In de vorige nieuwsbrief stond dat ik iets over warmtetarieven zou gaan schrijven. 

Van ieders energierekening is ongeveer een derde tot de helft belasting van het Ministerie 

van Financiën. Van de rest is een flinke hap voor de netbeheerder, een 100% 

overheidsbedrijf. Tenslotte heeft de overheid grote invloed op de energiesector door 

regelgeving, subsidiëring, vergunningen enz. Er is dus een enorme overheidsinvloed! 

 

Dat geldt zeker ook voor warmteprijzen. Volgens de huidige Warmtewet berekent men de 

maximale warmtetarieven zodanig dat de rekening vergelijkbaar wordt met die van 

aardgasgebruik in een gewone verwarmingsketel. Met die inkomsten kunnen de meeste 

warmtebedrijven hun kosten nauwelijks dekken, laat staan een fatsoenlijk rendement maken. 

De Autoriteit Consument & Markt (ACM) controleert of dit klopt. Vandaar dat 

warmteleveranciers graag hun tarieven omhoog tillen als de gasprijs piekt. Terwijl er aan hun 

dienstverlening niets verandert en de warmte niet duurder wordt geproduceerd of ingekocht. 

Veel klanten zijn daar boos over. Maar aan de andere kant willen zij ook dat hun 

warmteleverancier betrouwbaar blijft leveren zonder failliet te gaan. En dat de herkomst van 

hun warmte duurzaam is. 

 

Ik denk dat er volgend jaar in de wet komt te staan dat warmtetarieven ‘kosten gerelateerd’ 

moeten zijn. Dat is beter, en daar kunnen we als klanten invloed op uitoefenen. En ACM 

controleert. 

 

Maar wat is nu ‘betaalbaar’? Gelijk aan wat we nu met aardgaslevering betalen? Dat zou 

kunnen, maar het zou wel erg toevallig zijn. De huidige kosten worden zoals gezegd voor het 

grootste deel door de overheid bepaald. Die overheid heeft nu te maken met wettelijk  

https://www.energiecooperatiekorthaarlem.nl/warmtenet/documenten#wcw


 

 

 

vastgelegde duurzaamheidsdoelen. Die leveren nieuwe kosten maar ook baten op. En 

allerlei indirecte kosten en baten. Wellicht lost verduurzaming van de warmtevoorziening 

problemen op waardoor de overheid na de warmtetransitie een kostenreductie ervaart. Denk 

bijvoorbeeld aan het verminderen van aardbevingsschade in Groningen of aan de afname 

van de Nederlandse CO2-uitstoot. Als daardoor bijvoorbeeld de inkomstenbelasting omlaag 

gaat, mag de energie best wat meer kosten. Dat is mijns inziens waarschijnlijk het geval, 

aangezien we het gas hoe dan ook niet langer ‘gratis’ uit de grond kunnen aftappen. We 

moeten ‘betaalbaarheid’ dus wat breder bekijken dan het bekende ‘Gaat mijn 

voorschotbedrag omhoog?’ en ‘Hoe snel verdien ik dit terug?’ Als we denken over een 

andere fiets omdat de oude het niet meer doet, dan kopen we die waarschijnlijk. Niks 

terugverdientijd, maar op termijn wellicht goed voor onze conditie of voor het vermijden van 

files. Als we duurzame warmte willen, dan kopen we die. Maar dan wel de beste keus tussen 

de beschikbare opties, dat in elk geval. 

 

 

 
 

 

EVEN KENNIS MAKEN: Guusje van der Schot 

 

Ik ben Guusje van der Schot en woon 40 jaar met plezier op de Krugerlaan 149.  

 

De afgelopen 2 jaar ben ik betrokken en actief in de bewonersgroep en nu ben ik 

lid van de projectgroep en de werkgroep communicatie van de bewonersgroep. 

Mijn activiteiten en de voorbereiding om van het gas af te gaan geven mij 

energie.  

 

Mijn maatschappelijke loopbaan kreeg het accent op het sociaal domein (GGZ, 

preventieve gezondheid GGD en ontwikkelingswerk)  

en dit heb ik 12 jaar als gepensioneerde en als adviseur in zowel nationale als internationale 

projecten voortgezet. 

 



 

 

De uitdaging bij ons burgerinitiatief om mogelijkheden voor een warmtenet te onderzoeken 

voor de buurt Kort Haarlem zie ik op het gebied van technische en sociale ontwikkeling. Zo 

leer ik mijn buurtgenoten beter kennen en word ik mij bewust van de noodzaak om van het gas 

af te gaan. De samenwerking met u, de Gemeente Gouda, de expertise van andere 

stakeholders én het onderzoek naar haalbaarheid zijn hierin mijns inziens essentieel. 

In mijn huis probeer ik allerlei verbeteringen en voorzieningen te treffen om mijn verbruik van 

warmte-energie terug te brengen. Naast het feit dat ik er niet alléén voor sta leer ik van de 

complexe technische en logistieke mogelijkheden en richt ik me op de ontwikkelingen en dus 

op de toekomst. 

  

Ik zie uit naar de geplande “huiskamergesprekken” bij u thuis om met elkaar meer informatie 

uit te kunnen wisselen.  

 

Wat mij betreft gaan we ervoor! 

 

Oproep 

 

Een nieuwsbrief is niets waard als hij niet gelezen wordt en zal alleen worden gelezen als die 

aantrekkelijk is om te lezen. Zonder terugkoppeling van u, de buurtbewoner, weten we niet of 

we op de goede weg zitten. Laat ons dus weten wat u graag van ons wil horen! Wat u mist, 

wat er uit kan, meer plaatjes, andere frequentie of welke ideeën u dan ook heeft.  

 

Het communicatie-groepje dat deze nieuwsbrief maakt (en overigens nog veel meer doet om 

met u in contact te komen) is klein en kan prima versterking gebruiken. Lijkt het u iets en heeft 

u af en toe wat tijd om iets voor de buurt te doen? Laat dan vrijblijvend iets van u horen via 

bewonersgroep@energiecooperatiekorthaarlem.nl Goede kans dat we u en uw talenten 

kunnen gebruiken.  

 

Tot slot 

 

Op site www.energiecooperatiekorthaarlem.nl vindt u een grote verzameling documenten, 

verslagen (o.a. van de bewonersbijeenkomst van 25 juni), achtergrondinformatie over het 

project en rekenmodellen waarmee u zelf kunt bepalen hoe rendabel  een investering in 

zonnepanelen of het plaatsen van een warmtepomp voor u is. Zeer de moeite waard! 
 

   

 

 

 

 

 

 

 

  Internetsite : www.energiecooperatiekorthaarlem.nl/warmtenet 

  E-mailadres: bewonersgroep@energiecooperatiekorthaarlem.nl   
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